

The Tony Elumelu Foundation to Announce 2026 Cohort of TEF Entrepreneurship Programme on March 22nd

- Over 265,000 applications received - from all 54 African countries
- Underscoring Africa's vibrant entrepreneurial sector and the vital role of early-stage funding
- Agriculture, Artificial Intelligence, Healthcare and Green Economy top sectors from applicants
- US\$16 million to be disbursed throughout 2026, including programmes with global partners

The Tony Elumelu Foundation (TEF), the leading philanthropy empowering young African entrepreneurs will announce the 12th cohort of the flagship TEF Entrepreneurship Programme on Sunday, March 22, 2026.

In 2026, the Foundation will empower a total of 3,200 entrepreneurs across all its entrepreneurship programmes:

- 1,751 entrepreneurs through Heirs Holdings Group: Heirs Energies, Transcorp Power, Transcorp Hotels, and United Capital;
- 1,049 entrepreneurs in partnership with the European Commission, OACPS, BMZ and GIZ;
- 100 entrepreneurs in partnership with Sèmè City Development Agency;
- 100 entrepreneurs in partnership with DEG, the German Development Agency;
- 100 entrepreneurs in partnership with the IKEA Foundation, UNICEF's Generation Unlimited and the Dutch Government; and
- 100 entrepreneurs in partnership with UNDP and the Rwandan Ministry of Youth and Arts.

Applications to the flagship programme were received from over 265,000 young Africans, representing all 54 African countries, underscoring Africa's vibrant entrepreneurial sector and the funding challenge for

entrepreneurs. The new cohort will join the TEF Alumni community of more than 24,000 entrepreneurs.

The selection process is conducted by Ernst & Young, ensuring an independent and rigorous assessment of applicants.

Each selected Tony Elumelu Entrepreneur will receive \$5,000 in non-refundable seed capital, access to world-class business management training on [TEFConnect](#), one-on-one mentorship, and entry into a powerful network of investors, partners, and other entrepreneurs.

The Tony Elumelu Foundation has empowered over 2.5 million young Africans with access to business management training on our proprietary digital hub, [TEFConnect](#), and disbursed over US\$100 million in seed capital to more than 24,000 selected entrepreneurs. Collectively, these entrepreneurs have generated \$4.2 billion in revenue and created more than 1.5 million direct and indirect jobs. Through our support for African entrepreneurs, TEF has lifted 2.1 million Africans above the poverty line, and positively impacted more than 4 million African households, with 46% of supported entrepreneurs being African women.

Ahead of the upcoming announcement, Tony O. Elumelu, C.F.R., Founder of the Tony Elumelu Foundation, reiterates his unwavering belief in the potential of Africa's entrepreneurs:

"The future of Africa will be built by Africans who create businesses, generate jobs and solve the challenges of our continent. At the Tony Elumelu Foundation, we believe that empowering entrepreneurs is the most sustainable path to Africa's economic transformation.

I look forward to announcing and congratulating the 2026 cohort of Tony Elumelu Entrepreneurs and look forward to witnessing the impact they will create across our continent."

La Fondation Tony Elumelu annoncera la cohorte 2026 du Programme d'Entrepreneuriat TEF le 22 mars

- Plus de 265,000 candidatures reçues - provenant des 54 pays africains
- Soulignant le dynamisme du secteur entrepreneurial africain et le rôle essentiel du financement en phase de démarrage
- L'agriculture, l'intelligence artificielle, la santé et l'économie verte sont les principaux secteurs des candidats
- US\$16 million seront décaissés tout au long de 2026, y compris des programmes avec des partenaires mondiaux

Lagos, Nigeria – 19 mars 2026 - La Fondation Tony Elumelu (TEF), la principale organisation philanthropique dédiée à l'autonomisation des jeunes entrepreneurs africains annoncera la 12ème cohorte du programme phare d'entrepreneuriat TEF le dimanche 22 mars 2026.

- En 2026, la Fondation accompagnera un total de 3,200 entrepreneurs à travers l'ensemble de ses programmes d'entrepreneuriat :
 - 1,751 entrepreneurs via Heirs Holdings Group : Heirs Energies, Transcorp Power, Transcorp Hotels, et United Capital ;
- 1,049 entrepreneurs en partenariat avec la Commission européenne, OACPS, BMZ et GIZ ;
- 100 entrepreneurs en partenariat avec Sèmè City Development Agency ;
- 100 entrepreneurs en partenariat avec DEG, l'agence allemande de développement
- 100 entrepreneurs en partenariat avec la Fondation IKEA, Generation Unlimited de l'UNICEF et le gouvernement néerlandais ;
- 100 entrepreneurs en partenariat avec le PNUD et le ministère rwandais de la Jeunesse et des Arts.

Les candidatures au programme phare ont été reçues de plus de 265,000 jeunes Africains, représentant les 54 pays africains, soulignant le dynamisme du secteur entrepreneurial africain ainsi que le défi du financement pour les entrepreneurs. La nouvelle cohorte rejoindra la communauté des alumni de la TEF, forte de plus de 24,000 entrepreneurs.

Le processus de sélection est mené par Ernst & Young, garantissant une évaluation indépendante et rigoureuse des candidats.

Chaque entrepreneur Tony Elumelu sélectionné recevra \$5,000 en capital de démarrage non remboursable, un accès à une formation de classe mondiale en gestion d'entreprise sur TEFConnect, un mentorat individuel, ainsi qu'un accès à un puissant réseau d'investisseurs, de partenaires et d'autres entrepreneurs.

La Fondation Tony Elumelu a permis à plus de 2.5 million de jeunes Africains d'accéder à des formations en gestion d'entreprise via sa plateforme numérique TEFConnect, et a distribué plus de US\$100 million de capital d'amorçage à plus de 24,000 entrepreneurs sélectionnés. Collectivement, ces entrepreneurs ont généré \$4.2 billion de revenus et créé plus de 1.5 million d'emplois directs et indirects. Grâce à son soutien aux entrepreneurs africains, la TEF a permis à 2.1 million d'Africains de sortir de la pauvreté et a eu un impact positif sur plus de 4 million de ménages africains, dont 46% des entrepreneurs soutenus sont des femmes.

Avant l'annonce à venir, Tony O. Elumelu, C.F.R., fondateur de la Fondation Tony Elumelu, réaffirme sa conviction inébranlable dans le potentiel des entrepreneurs africains :

" L'avenir de l'Afrique sera construit par des Africains qui créent des entreprises, génèrent des emplois et relèvent les défis de notre continent. À la Fondation Tony Elumelu, nous pensons que l'autonomisation des entrepreneurs est la voie la plus durable vers la transformation économique de l'Afrique.

Je me réjouis d'annoncer et de féliciter la cohorte 2026 des entrepreneurs Tony Elumelu et de constater l'impact qu'ils auront sur notre continent."

Nous vous invitons cordialement à réserver la date et à nous rejoindre virtuellement :

Date : Dimanche, 22 Mars 2026

Heure : 14h WAT